

產品安全資訊申報登錄及型式驗證規費收費標準(民國 106 年 09 月 25 日修正)

Directions Governing the Fees of Product Safety Information Registration and Type

Certification (2017.09.25 Modified)

| | |
|-----------|--|
| 第 1 條 | 本標準依職業安全衛生法（以下簡稱本法）第五十三條及規費法第十條第一項規定訂定之。 |
| Article 1 | These Regulations are established in accordance with Article 53 of the Occupational Safety and Health Act (the Act) and Paragraph 1, Article 10 of the Charges and Fees Act. |
| 第 2 條 | 辦理本法第七條或第八條規定事項，應收規費之項目如下： 一、產品安全資訊申報登錄之審查及資訊複製。 二、產品型式驗證之驗證行政。 三、型式驗證合格證明書核發、補(換)發及展延之審查。 四、特殊構造規格產品採用適當檢驗方式之審查。 五、具結先行放行申請之審查。 六、申請為驗證機構認可之審查及認可。 前項各款之費額，如附表。 |
| Article 2 | The provisions of Articles 7 or 8 of the Act involving collection of fees are identified below: 1. Review of registration for product safety information and duplication of information, 2. Administration of type certification of products, 3. Issuance, re-issuance / replacement, and extension of validity period of the certificate of type certification, 4. Review of the appropriate inspection methods for products with special structures, 5. Review of applications for prior release of products, 6. Review of applications for becoming recognized certification bodies and matter involved in recognition. The fees of the above subparagraphs are specified in the Appendix. |
| 第 3 條 | 製造者或輸入者（以下簡稱申請人）依前條第一項第一款規定，辦理登錄，應按次繳納審查費。 |
| Article 3 | Manufactures or importers (hereinafter referred to as the applicant) shall pay the fees of review for each application for registration in accordance with subparagraph 1, paragraph 1 of the preceding Article. |
| 第 4 條 | 申請人依第二條第一項第二款規定，申請產品型式驗證，應繳納驗證行政規費，並得由驗證機構代收之。 |

| | |
|-----------|---|
| Article 4 | The applicant applying for type certification of products in accordance with subparagraph 2, paragraph 1, Article 2 shall pay certification administration fee. The fee may be collected by certification bodies recognized by the central competent authority on its behalf. |
| 第 5 條 | 申請人為辦理下列事項，應向受理機構繳納相關審查費： 一、申請登錄完成通知書或型式驗證合格證明書授權予他人使用。 二、依第二條第一項第三款規定，申請型式驗證合格證明書之核發、補(換)發及效期展延。 三、依第二條第一項第四款規定，申請核准採用適當檢驗方式。 四、依第二條第一項第五款規定，申請先行放行。 |
| Article 5 | The applicant shall pay fees for related reviews to the bodies processing the following applications: 1. Applications for authorizing others to use the registration-completed notice or the certificate of type certification. 2. Applications for issuance, re-issuance / replacement and extension of validity period of the type certification certificates in accordance with subparagraph 3, paragraph 1, Article 2. 3. Applications for using appropriate inspection methods in accordance with subparagraph 4, paragraph 1, Article 2. 4. Applications for prior release of products in accordance with subparagraph 5, paragraph 1, Article 2. |
| 第 6 條 | 學術機構或法人團體申請認可為驗證機構，應繳納審查費及認可費。 |
| Article 6 | Academic institutes or non-profit legal entities shall pay the fees of review and recognition when applying for becoming recognized certification bodies. |
| 第 7 條 | 本標準規定之規費繳納後，除依規費法第十八條規定申請退還外，不得以其他任何理由要求退費或保留。 |
| Article 7 | Fees paid in accordance with these Directions shall not be returned or retained with any reasons, except for applying for return of fees in accordance with the provisions of Article 18 of the Charges and Fees Act. |
| 第 8 條 | 繳納規費，應以銀行為發票人之支票、國庫支票或匯票送達、以現金繳納、網路銀行、自動櫃員機轉帳，或至各地金融機構以電匯等多元化繳費方式為之。前項支票、國庫支票、匯票、轉帳或電匯之受款人，應為中央主管機關或其委託之機構。 |
| Article 8 | The fees shall be paid by a number of ways, such as, sending |

| | |
|-----------|---|
| | <p>cashier' s check, treasurer' s check or bank draft, by cash, by online banking, by ATM transfer or by telegraphic transfer at financial institutions, etc.</p> <p>The payee of the check, treasurer' s check, bank draft, ATM transfer or telegraphic transfer shall be the central competent authority or bodies commissioned by the central competent authority.</p> |
| 第 9 條 | <p>本標準自中華民國一百零四年一月一日施行。</p> <p>本標準修正條文自中華民國一百零六年十月一日施行。</p> |
| Article 9 | <p>These Directions shall take effect on January 1, 2015.</p> <p>The amended articles of these Directions shall come into effect on October 1, 2017.</p> |

附表

| 規費項目 | 細 項 | 費 額 |
|-----------------------------------|-------------------------|---|
| 一、產品安全資訊申報登錄之審查、展延及資訊複製規費。 | (一)產品安全資訊申報登錄之審查。 | 申報按次每一主型式/單品收取新臺幣二千元。 |
| | (二)登錄完成通知書之效期申請展延之審查。 | 每一登錄完成通知書收取新臺幣五百元。 |
| | (三)已登錄產品之資訊變更。 | 按次計收登記費新臺幣一百元。但不可歸責於申請人者，不予計收。 |
| | (四)已登錄產品之資訊重製或複製。 | 依勞動部所定提供政府資訊收費標準規定收取重製或複製費。 |
| | (五)登錄完成通知書授權他人使用之審查。 | 按次每一主型式或附屬系列型式(不計數量)收取新臺幣五百元。 |
| 二、產品型式驗證之驗證行政規費。 | (一)型式驗證產品之驗證規費。 | 按次每一主型式/單品收取新臺幣二千元；附屬系列型式(不計數量)收取新臺幣一千元。 |
| | (二)驗證不合格案件之複驗。 | 依驗證規費減半收費。 |
| 三、型式驗證合格證明書核發、補(換)發及展延之審查規費。 | (一)型式驗證合格證明書授權他人使用之審查。 | 按次每一主型式或附屬系列型式(不計數量)收取新臺幣五百元。 |
| | (二)驗證合格證明書之效期申請展延之審查。 | 每一證明書收取新臺幣五百元。 |
| | (三)補發或換發型式驗證合格證明書之審查。 | 每一證明書收取新臺幣五百元。 |
| 四、構造規格特殊產品採用適當檢驗方式及具結先行放行申請之審查規費。 | (一)構造規格特殊產品採用適當檢驗方式之審查。 | 按次每一主型式/單品收取新臺幣四千元。 |
| | (二)具結先行放行申請之審查。 | 按次每一主型式/單品收取新臺幣二千元。 |
| 五、申請為驗證機構認可之審查及認可規費。 | (一)申請為驗證機構之資料審查。 | 每件收取新臺幣一萬五千元。 |
| | (二)驗證機構之認可。 | 實地查核、複查及追蹤查核，按次收取新臺幣一萬元。但實地查核、複查或追蹤查核時間未達四小時者，減半計收。 |

Appendix

| Categories of Fees | Items | Fee |
|---|--|---|
| 1. Review and duplication of information for registration of product safety information | 1. Review of application for registration of product safety information | NTD 2,000 for each type / single article per application |
| | 2. Review of extension of validity period of the registration-completed notice | NTD 500 for each registration-completed notice |
| | 3. Change of information about registered products | NTD 2,000 for each type per application |
| | 4. Reproduction or duplication of information about registered products | Based on the Criteria for Collection of Fees for Government Information stipulated by the Ministry of Labor |
| | 5. Review of authorization for others to use the registration-completed notice | NTD 500 for each type or series of type (no limit in quantity) each time |
| 2. Administration Fee for type certification | 1. Certification fee for type certification | NTD 2,000 for each type each time, NTD 1,000 for series of type (no limit in quantity) |
| | 2. Second review of non-compliance cases | 50% of the certification fee |
| 3. Review fee for issuance, re-issuance/replacement and extension of validity period of the certificate of type certification | 1. Review of authorization for others to use the certificate of type certification | NTD 500 for each type or series of type (no limit in quantity) each time |

| | | |
|---|--|--|
| | 2. Review of extension of validity period of the certificate of type certification | NTD 500 for each certificate |
| | 3. Review of re-issuance or replacement of the certificate of type certification | NTD 500 for each certificate |
| 4. Review fee for the following applications: appropriate inspection methods for products with special structures and prior release of products | 1. Review of the appropriate inspection methods for products with special structures | NTD 4,000 for each type / single article each time |
| | 2. Review of prior release of products | NTD 2,000 for each type / single article each time |
| 5. Review fee and recognition fee for applications for | 1. Review of application materials of the certification bodies | NTD 15,000 for each application |